
Protokół nr 12/2022 Rady Seniorów Miasta Gliwice 

                              z dnia 14.09.2022 r. 

Program spotkania: 

1. Przywitanie zebranych, stwierdzenie ważności spotkania 

2. Odczytanie i zatwierdzenie protokołu nr.11/2022 z dnia 17.08.2022 

3. Przedstawienie prac pomiędzy zebraniami – Rodzinny Piknik 

Seniora 

 – omówienie naszego stoiska 

- spotkanie Rad Seniorów u Marszałka w Katowicach-konkluzja 

dotycząca finansów 

- organizacje zrzeszające seniorów – Śląska Rada Seniorów, 

Obywatelski Parlament Seniorów / Śląska Delegatura/ Zuzanna Geilke 

- wybory 

- strona internetowa Rady w Strefie Seniora 

- wizytówki 

- Międzynarodowe Senioralia w Krakowie w dniu 22.09.br 

4. Potwierdzenie dyżurów i terminów następnych spotkań-  

28.09.br. a po zakończeniu o godz. 16.10 wyjazd na Kawiarenkę 

Zdrowia. 

5. Przygotowanie do omówienia wykonanych i zaplanowanych na ten 

rok zadań 

6. Sprawy różne 

7. Zamknięcie spotkania.  

Ad.1.Przewodnicząca przywitała obecnych, podziękowała za 

przybycie i stwierdziła wymagane quorum. Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 



Ad.2. P. Maria Puch odczytała protokół nr 11/2022 z dnia 17.08.2022. 

Przy jednym głosie wstrzymującym się protokół został bez zmian 

przyjęty. 

Ad.3. Podczas omawiania Rodzinnego Pikniku Seniora który odbył się 

w dniu 03 września br. w Parku Chopina niektórzy członkowie Rady 

zgłaszali swoje drobne uwagi i spostrzeżenia co do organizacji tego 

przedsięwzięcia, mając na uwadze, że przy kolejnej tego rodzaju 

organizacji spostrzeżenia te pomogą organizatorom i innym osobom 

uczestniczącym w tym zadaniu uniknąć tego rodzaju błędów.  Przy tej 

okazji członkowie Rady ponownie poruszyli temat wizytówek jak 

również potrzebnego ich zdaniem banera z nazwą RSMG i koszulek 

również z tą nazwą które to okazjonalnie, np. na kolejnym festynie 

członkowie Rady Seniorów Miasta Gliwice będą rozpoznawalni. Była 

też mowa o potrzebnym w takim dniu namiocie dla Rady. 

Przewodnicząca poinformowała zebranych o uwagach, 

spostrzeżeniach czy prośbach które zostały zgłaszane podczas festynu 

przez niektórych mieszkańców naszego miasta, mianowicie: brak 

oświetlenia na przejściach dla pieszych, brak klubów tanecznych dla 

seniorów, brak organizowanych dla seniorów wycieczek jak również 

wzmocnienie organizacyjne i finansowe senioralnych organizacji. 

Poza tym zgodnie z tym punktem spotkania Przewodnicząca   

zapoznała zebranych z tematem omawianym na zaproszenie I 

Wojewody Śląskiego p. Jana Chrząszcza pt. „Rola i zadania Rad 

Seniorów w lokalnych środowiskach”. Konferencja miała miejsce w 

Katowicach w dniu 31.08.2022 r. Informację o „Działalności Rad 

Seniorów w województwie śląskim” przedstawiła Pełnomocnik 

Wojewody Śląskiego ds. seniorów p. Maria Nowak. Dane 

demograficzne mówią, że systematycznie wzrasta liczba seniorów w 

woj. katowickim. W roku 2020 stanowili 27,2 % a rok później 27,5%. 

Średnia wieku dla kobiet 80,0 dla mężczyzn 72,3. 

167 gmin, 37 Rad Seniorów- 28 w gminach miejskich. W Radach 

działa 429 osób, 280 członków to osoby starsze. Zdaniem Śląskiej 



Rady Seniorów jest integrowanie środowisk osób starszych, 

popularyzowanie dobrych praktyk, opiniowanie regionalnych 

dokumentów strategicznych. Kadencja trwa 5 lat i w 2025 roku 

kończy się obecna. Naszym przedstawicielem jest Krystyna 

Jurczewska- Płońska. Katowice są miastem przyjaznym seniorom-

mają program tv adresowany do seniorów Srebrne Katowice-każdy 

piątek 8.20 plus dwie powtórki, punkt informacyjny dla osób 

chcących się zatrudnić „Srebrna Gospodarka” „Uniwersytet III Wieku” 

Mikołowska Rada Seniorów pochwaliła się swoją działalnością. 

Najważniejsze: Zebrani wystąpili do obecnego na konferencji W-ce 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej Stanisława Szweda aby 

konkluzją spotkania był wniosek o wprowadzenie do Ustawy z dnia 11 

października 2013 r. ( Dz.U. poz. 1318) w par. 5c możliwości 

finansowania Rad Seniorów, w szczególności płacenia za delegacje. 

Pan W-ce Minister obiecał, że sprawą zajmie się w przyszłej kadencji.   

Przewodnicząca poinformowała również zebranych o mających się 

odbyć wyborach do Obywatelskiego Parlamentu ds. seniorów. Obecni 

członkowie naszej Rady jednogłośnie poparli starania o przyjęcie jako 

delegata do Obywatelskiego Parlamentu Seniorów przewodniczącą 

naszej Rady p. Grażynę Walter-Łukowicz.  

Ad.4 Przewodnicząca przypomniała o terminie następnego spotkania 

w dniu 28 września br. – godz. 15.00 

 Ad. 5 Przewodnicząca poprosiła obecnych aby na kolejne zebranie 

przygotowali się do omówienia zaplanowanych i dotychczas 

wykonanych zadań w obecnym roku.   

Ad.6. Przewodnicząca poprosiła również członków Rady aby 

przygotowali się na następne spotkanie w temacie opracowania w 

strefie seniora 3.0 strony internetowej i Facebooka. Obecny adres 

internetowy naszej Rady to : rada.seniorow_gliwice@op.pl  

Poruszony został też temat braku w Gliwicach punktu NFZ. 

mailto:rada.seniorow_gliwice@op.pl


Przeniesiony on został do Zabrza, co stanowi ogromne utrudnienie 

dla naszych mieszkańców, szczególnie dla seniorów. 

Ad. 7. Na tym zebranie zakończono. Niektórzy członkowie Rady udali 

się do zorganizowanej przez UM Gliwice Kawiarenki Zdrowia. 

 

 

 

Protokół sporządziła                        Przewodnicząca RSMG 

Maria Puch                                       Grażyna Walter-Łukowicz  

 

 

Zał. Lista obecności. 

 

   

 


